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POVIEDKA  O LESE
Cestou-necestou, krok za krokom. Prechádzka lesom je ako let

lánom červených, voňavých ruží. Vietor sa opiera do korún stro-
mov a farebné kvapky z nich ľahkým a úhľadným pádom smerujú
priamo k zemi, priamo ku mne. Striasla ma zima. Pod nohami mi
pukajú tenké vetvičky, ukryté pod plášťom žltého lístia. Dostávam
sa k strmému vŕšku, na ktorom vidím tu a tam prekrásne skaly.
Pohľad na západ slnka v prírode je krásny, hrejivý.      Čerstvý
vzduch, štebotanie vtákov. Pokoj. Skoro ako rozprávka, však? Ale
ku podivu je to realita. Odpočinok zaručene stopercentný. Toto
miesto by nikto len tak ľahko nenašiel. Je úplne zastrčené a veľmi
nenápadné. Uprostred lesa je pamätný kameň. Priamo v jeho stre-
de je napísané Viktória + Róbert. Títo dvaja milujúci ľudia si sem
vyryli svoje mená asi preto, že sa im tu veľmi páčilo. Písmo nebo-
lo už dobre čitateľné, zrejme je to tu už veľmi dlho. Ale dalo sa to
prelúštiť. Les je teda aj láska. Chodievala som sem už ako malé
dievčatko s priateľmi. Vystrájali sme a užívali si chvíle ničnero-
benia. Zadívala som sa kúsok ďalej od kameňa. Bol tam veľmi
starý strom. Jasne si spomínam, že práve na tomto mieste bola
nami vlastnoručne vyrobená hojdačka. Tá potvora sa pretrhla
práve podo mnou – bolo z toho kopu bolesti, sĺz, smiechu kama-
rátov, veľká chrasta a vyvrtnutý členok. Veľa spomienok tu po nás
zostalo. Z každého stromu je cítiť minulosť. Stojím tu teraz a pre-
mýšľam, že miest, ako je toto, už nie je veľa. Opäť ma striasla
zima. V korunách hľadám slnko a idem za ním. Uprostred čistin-
ky leží obrovský balvan, akoby staré a tvrdé srdce lesa. Ešte mal
aj taký tvar. Vybehli mi slzy. Roky strašne rýchlo bežia. Ľudia si
neuvedomujú, koľkú krásu majú okolo seba. Lesy, čerstvý
vzduch, zvieratá... Les je zima, teplo, nádej, beznádej, zrod,
zánik, harmónia, boj, inšpirácia, energia, pomocník, spoločník,
rozhovor..... Les je život ... Les je ten, ktorý si vás vypočuje bez
toho, aby vám niečo vyčítal alebo zazlieval. Porovnám si obraz od
Da Vinciho a tento „les“. Neopísateľný rozdiel. Les je v tomto prí-
pade oveľa krajší. Jeho farby sú pestrejšie. Vyžaruje z nich pokoj
a láska.. Nájdete v ňom všetko. Každý v ňom nájde kúsok seba.

Ideál. V podstate je na vás samotných, čo bude znamenať toto krát-
ke slovo. Les je pre mňa niečo moje, niečo intímne, časť mojej
duše. Zastavím sa. Zavriem oči a v duchu si vravím: „Určite sa
sem ešte niekedy vrátim... Pokochám sa tvojou krásou ... Nájdem
toto miesto aj poslepiačky ...“ Vôňa ihličia, na jar vôňa kvetov.
Ranná rosa na tráve. Bosé nohy cítia mäkkosť pôdy. Toto sú
poznávacie znaky.. Miesto ako toto už hádam naozaj nikde inde
nenájdem. Les ... Posledný nádych čerstvého vzduchu ... Lúčim sa
s tebou... Hádam ma prežiješ... Pevne v to verím .. Priznám sa, tro-
šku sa pri tej myšlienke škerím ... Tak sa maj... Drž sa ... 

Katarína Winklerová  
7. ročník

Jesenné zamyslenie
Prestúpili sme prah jesene, ktorá nás denne volá do záhrad

i polí. Už nie siať a sadiť s obavou, či moja námaha nebola márna,
alebo taká, ako o nej hovoril Boh Adamovi v raji: „ S námahou sa
z nej budeš živiť po všetky dni svojho života. Tŕnie a bodľačie ti
bude rodiť a ty budeš jesť poľné byliny. V pote svojej tváre budeš
jesť svoj chlieb.“/Gn 3,18/

Naopak. S radosťou, lebo už pri vstupe do záhrady alebo poľa
zbadáme plody úmornej práce. 

Často hovorievame: „ Toto som ja dopestoval.“ Ako malé deti,
ktoré pomáhajú otcovi pri práci: „ Toto som ja urobil.“ - prácu
otca nevidia, len svoju vlastnú. Viďme pri vstupe do záhrady alebo
poľa zázraky Boha!

Sv. Pavol apoštol koriguje náš zrak, aby sme správne videli
a chápali: 

„Ja som sadil, Apolón polieval, ale vzrast dal Boh. Tak ani ten,
čo sadí, nie je nič, ani ten, čo polieva, ale Boh, ktorý dáva vzrast
… Lebo my sme Boží spolupracovníci.“ /I Kor. 3,6/ 

Nepracovali sme sami. Keby sme vylúčili spoluprácu Boha
s nami, podobali by sme sa neužitočnému sluhovi, ktorý zakopal

talent do zeme a čakal, až vráti talent pánovi. Jeden zakopal
a jeden aj vykopal. Ak by Boh nedal vzrast, nič by sme nevyko-
pali, ani nezožali. Všetko by v zemi zhnilo. Rajská kliatba by uká-
zala svoju moc: „ Nech je prekliata zem pre teba.“ /Gn 3,17/

Záhrady i polia sú v jesennom čase otvorenými dlaňami, ktoré
hovoria o veľkej láske nebeského Otca. 

V tomto čase sa v mnohých obciach poriadajú výstavy ovocia,
úrody - a kňazi na nich žehnajú plody zeme. Je to akt, pri ktorom
si všetci uvedomujeme spoluprácu Boha a nás. Som rád, že
i v našej obci už po mnohé roky poriadame výstavu plodov našich
záhrad. A keď budeme na výstave držať jablko alebo iné ovocie či
zeleninu, pozrime sa na ne aj očami duše. Uvidíme zázrak ako
kedysi botanik Carl von Linné, keď v laboratóriu držal kvietok.
Zbadáme nielen dielo svojej práce, ale aj požehnanie Božie. 

Uvažujme spolu: 
Jedno zrnko sme zasiali - a koľko sme ich zožali?
Jeden zemiak sme zasadili - a koľko sme ich vykopali?
Kto sa pričinil, aby ich toľko bolo: Ja alebo Boh?

Mgr. Ladislav Labo, dekan - farár
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Obec sa rozrastá
Nové ulice sa začínajú napĺňať a domy rastú ako z vody. Na

ulici v lokalite IBV III vyrastá 9 nových domov. K dispozícii je
už len 1 stavebný pozemok v majetku obce vo výmere 955 m2.
Inžinierske siete sú vybudované, obecný rozhlas bude sprevádz-
kovaný po uvoľnení zeleného pásu medzi cestou a pozemkami
stavebníkov, ktorí ich v súčasnosti využívajú ako skladisko sta-
vebného materiálu.

V lokalite IBV II sú 3 rozostavané domy. Inžinierske siete –
cesta, vodovod, plynovod - sú  v štádiu príprav projektovej doku-
mentácie k stavebnému povoleniu. Nachádza sa tam ešte 5
voľných stavebných pozemkov v majetku obce (výmery 507, 568,
599, 718 a 834 m2).

Nová tvár centra obce   
Stavebné práce regenerácie centrálnej zóny

sú ukončené. Vznikli nové upravené oddychové plochy doplnené
osvetlením, lavičkami a odpadovými košmi, nové chodníky,
komunikácia, verejné osvetlenie. Boli doplnené informačné nosiče.

U mnohých vzniklo veľa
otázok prečo je to tak..., malo
to byť tak... Pri každej výzve na podávanie projektov sú pravidlá
stanovené vopred, podľa ktorých sa musíme riadiť už pri tvorbe
projektu.

Na tie, o ktorých viem odpoviem:

- Prečo len stred obce? – Podmienkou bola regenerácia centra,
ktoré bolo určené územným plánom obce – centrum obce je to,
kde boli vymenené a doplnené všetky svietidlá na verejnom
osvetlení. Park pred kostolom nie je súčasťou centra.

- Prečo je tak drahý mobiliár, info tabule a lavičky? – Sú veľmi
kvalitné a bez cudzieho zásahu vydržia veľa rokov.

- Prečo nie je automatické polievanie trávnika? – Môže byť, ale
to si musíme zaplatiť sami, na to financie EU neposkytuje.

- Načo sa to všetko robí, nemohli sme urobiť za tie peniaze
kanalizáciu? – Nemohli, pretože financie, ktoré sme dostali musia
byť použité na ten účel, na aký sme žiadali.  Bohužiaľ na kanali-
záciu žiadať nemôžeme, lebo máme menej ako 2000 obyvateľov.

- Kto to bude udržiavať? – Tak ako doteraz s doplnením vhod-
nej techniky.

Na dotaz načo sa to urobilo, šak sa to aj tak zničí odpoviem
toľko. Verejné priestranstvá sú pre všetkých obyvateľov. Všetci
máme oči a som presvedčená, že nikomu nie je ľahostajné, ako
obec vyzerá. Preto nebudeme ničiť to, čo je vybudované. A "samo
sa to " nezničí. Ako dlho nám tento vzhľad centra vydrží závisí len
od nás, teda od všetkých obyvateľov. 

Určite je veľa otázok a dotazov, o ktorých neviem. Ak budete
mať záujem, informácie Vám osobne poskytnem. Informácie tu
poskytuje veľa ľudí bez toho, že by projekt poznali. Zatiaľ sa tu
informovali len dvaja občania. Preto rada uvediem veci na
správnu mieru.                                       Ing. Oľga Procházková

Bude z čoho plniť základné
úlohy v našich obciach na budú-
ci rok?

V televíznych novinách sme presviedčaní, že áno. Aj to, že
obce budú mať možnosť príjmy si zvýšiť... Nikto ale nepovie, že
zvýšením miestnych daní. Pretože poznáme možnosti našich
občanov, sme k tomuto kroku doposiaľ nechceli pristúpiť. Je však
možné, že k tomu budeme donútení zmenami financovania samo-
správ po zmene zákonov. Združenie miest a obcí Slovenska
ZMOS zákony pripomienkuje, ale žiadna pripomienka nebola
akceptovaná.  ZMOS nemá možnosť informovať obyvateľstvo
prostredníctvom televízie, preto volí spôsob oslovenia občanov
listom predsedu ZMOS s nasledovným znením: 

Vážení obyvatelia miest a obcí, 
poslaním miestnej územnej samosprávy je zabezpečovať

všestranný rozvoj na svojom území. Úlohou samosprávy a Zdru-
ženia miest a obcí Slovenska je preto vytváranie čo najlepších
podmienok na Váš dôstojný život. 

Na mestá a obce bolo postupne presunuté množstvo kom-
petencií a štátnych úloh. Disponujú s viac ako 4 000 rozhodova-
cími právomocami, na ktoré sú potrebné financie. Údržba ciest
a chodníkov, prevádzka verejného osvetlenia, bezpečnosť, poria-
dok, kosenie a čistenie verejných priestranstiev, ale aj správa
a údržba cintorínov, prevádzka školy či domova sociálnych
služieb si žiadajú nemalé financie.                        (pokr. na str. 3)

Lokalita IBV III

Lokalita IBV II

Park pri pomníku padlým

Park pri 3 svätých

Park pri kaplnke
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Bude z čoho plniť základné...
(dokončenie zo str. 2)

Od roku 2004 platí nový model financovania, v rámci ktorého
už mestá a obce nie sú závislé od vôle poslancov v parlamente,
lebo podľa jasných kritérií získavajú podiel z daní pracujúcich.
Zároveň majú k dispozícii miestne dane, ktoré sa prispôsobujú
domácim špecifikám. Pri ich stanovovaní Vami volení poslanci
prihliadajú na potreby svojho mesta alebo obce, ale aj na Vaše
reálne možnosti ich zaplatiť. Vytvárajú tak systém výberu peňazí,
ktoré používajú na zabezpečenie verejnoprospešných služieb
alebo investičných činností. 

Vláda Slovenskej republiky avizuje zmeny, v rámci ktorých do
Vašej spoločnej pokladnice príde podstatne menej financií a záro-
veň samosprávy budú nútené zvyšovať miestne dane, čo nezlepší
životnú situáciu obyvateľov ani podnikateľov. Chceme, aby zostal
zachovaný súčasný model financovania, naviazaný na jednu daň -
daň z príjmu fyzických osôb, ktorej výnos je korektným spôso-
bom prerozdeľovaný medzi mestá, obce a vyššie územné celky.   

Považujeme za neseriózne, aby štát riešil svoje problémy tak,
že ich presunie na občanov miest a obcí. Odmietame postup vlády
šetriť spôsobom, že samosprávam zoberie to, na čo majú nárok ich
obyvatelia z daní, ktoré zaplatili. Preto Združenie miest a obcí
Slovenska, ako reprezentatívna organizácia miest a obcí, ktorá
zastupuje viac ako 95 % samospráv zvolila túto formu a informu-
je občanov, že zásadne nesúhlasí s fiškálnym experimentom na
úkor občanov, navyše uskutočňovaným v čase finančnej a hospo-
dárskej krízy. Dôrazne varujeme a upozorňujeme, že zmeny vo
financovaní samospráv môžu vážne ohroziť nielen princípy samo-
správy ale paralyzovať aj základné funkcie, úlohy a služby, ktoré
mestá a obce musia poskytovať svojim obyvateľom. 

Jozef Dvonč, v.r.
predseda Združenie miest a obcí Slovenska

MO Matice slovenskej
Dňa 17. septembra 2011 sa v Martine konal

celonárodný Snem Matice slovenskej. Jeho cieľom
bolo prerokovanie a schválenie nových Stanov MS
a návrhu programu MS na roky 2011 až 2013.
Hlavnou myšlienkou novelizácie bolo zachovať

pôvodné ciele a úlohy MS, no prispôsobiť ich tretiemu tisícročiu
– formami medializácie, používaním internetu, sociálnych sietí
a pod. Za veľmi dôležité sa pokladá povzbudzovanie národného
povedomia najmä medzi mladými. Treba sa zamerať na akcie
a podujatia, ktoré zaujímajú nielen staršie generácie ale aj dnešnú
mládež. Ide tu predovšetkým o podujatia k výročiam významných
osobností a historických udalostí, umelecké súťaže, športové
podujatia, udeľovanie cien Matice slovenskej vo vybraných kate-
góriách spomedzi umelcov, olympionikov, futbalistov, hokejistov
alebo aj o organizovanie športových či iných súťaží so školami.
Matica slovenská by sa mala prezentovať aj na rôznych hudob-
ných festivaloch, ktoré sú čoraz zaujímavejšie aj pre mládež.
Práve preto sa bude aj náš Miestny odbor MS snažiť dostať do
povedomia Lakšáranov všetkých vekových kategórií a spojiť sa
s mladými – od žiakov ZŠ až po dvadsiatnikov.

Na zasadaní Oblastnej rady MS  25. augusta v Holíči

Členovia Miestneho odboru MS sa popri aktivitách, ktoré
organizuje OR MS v Holíči, už dlhší čas venuje prípravám
významného podujatia v našej obci. V sobotu 22. októbra sa totiž
uskutoční Spomienková slávnosť pri príležitosti 200. výročia
narodenia rodáka Šimona Klempu. Keďže ide o osobnosť, ktorá
prispela ku kultúrnemu a duchovnému rozvoju celého slovenské-
ho národa, dali sme si za úlohu čo najširšie sa podieľať na prípra-
ve tejto slávnosti. Najmä preto, že dielo a odkaz Šimona Klempu
sú úzko späté s cieľmi a činnosťou samotnej Matice slovenskej.

Text: Bc. Tomáš Osuský, predseda MO MS
Foto: Viliam Selko

Potešili sme sa krásou kvetov
Je dvanásty jún ráno a záhradkári sú už v plnom nasadení

v kultúrnom dome, kde od včera chystajú pre občanov obce šies-
ty ročník výstavy kvetov. Po minulé roky mali tieto výstavy úspe-
chy a tak sa členovia výboru ZO SZZ snažia opäť pripraviť čo naj-
krajšiu expozíciu. Ako vždy majú obavy z toho, aby sa výstava
ľuďom páčila, aby deti základnej a materskej školy predviedli
pekné vystúpenie, aby o premietanie včelárskych filmov bol záu-
jem, aby sa občania na nedeľnom popoludní cítili dobre.

Ešte posledné úpravy pred obedom a sálu do otvorenia sta-
rostlivo zamykajú. Po štrnástej hodine, začínajú prichádzať orga-
nizátori, aby sa presvedčili, že je všetko pripravené, pripravia ešte
premietaciu miestnosť s aparatúrou, ktorú priniesol predseda ZO
včelárskej organizácie Šaštín-Stráže pán Mgr. Hraboš. Spoločen-
ská sála sa pomaly napĺňa, prichádzajú aj deti základnej a mater-
skej školy, ktoré budú vystupovať, ešte počúvajú pokyny svojich
učiteliek.

Sála je naplnená a predseda ZO SZZ Ing. Pechmann víta prí-
tomných v sále, osobitne víta predsedu Okresného výboru Slo-
venského zväzu záhradkárov pána Floriána Pavlíka, starostku
obce pani Ing. Oľgu Procházkovú, predsedu ZO Slovenského
zväzu včelárov pána Mgr. Albína Hraboša a člena dozornej rady
Matice slovenskej pána Ing. Pavla Ježíka, ktorý sa okrem iného
pochvalne vyjadril k založeniu pobočky Matice slovenskej v našej
obci.

Vystúpenie detí ZŠ s MŠ   
(pokračovanie na str. 4)
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Potešili sme sa krásou kvetov
(dokončenie zo str. 3)

A hneď úvodom nastúpili deti materskej školy so svojimi pes-
ničkami a básničkami, pripravenými práve pre túto príležitosť.
Kvety predstavujú v prírode mladosť a preto vystúpenie najmlad-
šej mládeže silno pôsobí na celkovú atmosféru podujatia. Žiaci
základnej školy tanečným vystúpením obohacujú kultúrny záži-
tok prítomných divákov a vrcholom tejto časti je vystúpenie jed-
nej z dvojice víťaziek súťaže Československo hľadá talent už všet-
kým známej Katke Winklerovej. Aplauz nemá konca, všetci tlies-
kajú v obdive nad kultúrnym vystúpením detí a žiakov. Skutočne
si pani učiteľky  pod vedením riaditeľky MŠ a ZŠ pani Mgr.Van-
dákovej zaslúžia poďakovanie za spoluprácu pri organizovaní
týchto popoludní.

Predsedníčka komisie hodnotiacej súťaž vo viazaní kytíc pani
Anna Rukriegelová vyhlasuje výsledky:

1. miesto patrí Nikolke Klempovej, ktorá samostatne urobila
viacero pekných kytíc, na súťaž sa zodpovedne pripravila a tak
dostáva diplom za prvé miesto

2. miesto udeľuje komisia Márii Šimkovej, 3. miesto patrí
Dominike Vilémovej a 4. miesto s diplomom si odnáša Lenka
Orlíková.

Komisia hodnotila i prinesené exponáty, z ktorých vybrala ako
najkrajšie v poradí:

Exponáty bonsají a izbových kvetov pani Oľgy a pána Jozefa
Jablonických

- kaktusy pani Anny Gachovej
- kaktusy pani Emílie Kopáčovej
- muškáty pani Adamcovej,
- biele Ľalie pani Anny Hílkovej,
- kolekcia kvetov pani Jakubíkovej.

Vďaka za prekrásne aranžmá kytíc na výstave patrí skúsenej
aranžérke pani Monike Poliakovej.

Predseda okresného výboru SZZ pán Pavlík ďakuje všetkým
organizátorom, občanom spolupracujúcim pri organizovaní výsta-
vy za to, že tieto podujatia majú stále rastúci trend čo do kvality

Katka Winklerová

P. Anna Gachová s p. Milkou Pechmannovou pri expozícii kaktusov

usporiadania výstav a sprievodných progamov a vyzdvihuje tiež
dobrú spoluprácu vedenia obce a základnej organizácie SZZ. 

A už sa otvárajú dvere do výstavných priestorov – oči prí-
tomných sa nevedia vynadívať na tú krásu kytíc na stoloch. Nešet-
ria slovami chvály na organizáciu výstavy, prechádzajú znova
a znova dokola a všímajú si detaily aranžmánov. Zastavujú sa pri
exponátoch detí, ktoré sa zúčastnili včera na súťaži vo viazaní
kytíc, prezerajú výstavku kresieb žiakov základnej školy
a pochvaľujú si, že deti tiež vedia vytvárať pekné dielka a teda
vzťah detí k prírode a ku kráse nezanikol v džungli virtuálneho
sveta počítačov.

Prítomní sa zastavujú pri
provizórnej kinosále, mnohí
si sadajú a so záujmom sle-
dujú premietanie náučných
filmov z oblasti včelárstva.
Filmy sú zaujímavé nielen pre
včelárov, ale i pre laickú
verejnosť – mnohí si nikdy
nevedeli predstaviť koľko
práce a starostlivosti je
potrebné pre získanie medu.
Mnohí tiež netušia, že včely
sú pre človeka najdôležitejšie
pre ich opeľovaciu činnosť,
bez ktorej by život ľudí na
zemi zanikol. To všetko sa

teraz dozvedajú pri sledovaní premietania filmov.

Iní sa zaujímajú o výstavku aromaterapie, kde sa dozvedajú
o liečivých a upokojujúcich účinkoch vonných olejov, pani Božka
Škorcová pripravila túto výstavku skutočne zodpovedne, záujem-
ci o túto časť kladne hodnotia, že i táto sprievodná výstavka má
svoje čaro a že sa môžu poučiť i v tomto smere. 

Chodením unavení
návštevníci si sadajú
za stoly, na lavičky,
dostávajú malé občers-
venie, pri ktorom neru-
šene debatujú, vymie-
ňajú si skúsenosti,
názory. Je to priestor
pre spoločenské stret-
nutia občanov obce,
aby vyšli spoza svo-
jich ulít domovov,
odtrhli sa od každo-
denných starostí
a poznali sa navzájom.

(pokr. na str. 5) 

Premietanie náučných filmov

Pani Božena Škorcová

Pani Darinka Volo-
chová pri svojej
expozícii
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Potešili sme sa krásou kvetov
(dokončenie zo str. 3)

Družná debata trvá až do večerných hodín, kedy už výstava
končí. Všetko má svoj koniec a výstava kvetov tým skôr, že je
obmedzená pominuteľnosťou krásy kvetov, ktorou nám príroda
pripomína, že všetko je pominuteľné, len zážitky a myšlienky
s nami ostávajú po celý život. Ten, kto videl veľa krásy a zažil
veľa pekných chvíľ, je jedným z najbohatších ľudí na svete. 

Dnešná výstava mala prispieť k tomuto bohatstvu pre ľudí
z našej obce. Organizátori výstavy – výbor ZO SZZ – pani Vilé-
mová Emília, Pani Tekulová Cilka, Pani Rukriegelová Anna, pani
Pechmannová Emília, pani Škorcová Božka, pani Volochová po
odprataní výstavy spokojné odchádzajú do svojich domovov,
majúc radosť z pekného priebehu dnešného popoludnia a z toho,
že mohli potešiť toľkých návštevníkov výstavy. Pred ich odcho-
dom im za všetkých účastníkov výstavy ďakuje predseda ZO
SZZ, Ing.Ján Pechmann.

Aranžmá pani Anny Rukriegelovej

Koncert Slniečok v kostole

Ukážky hudobníkov

Naši najmenší speváci

Ing. Ján Pechmann, predseda ZO SZZ

Lakšárske slniečka
Rozhovor človeka s Bohom

Lakšárske Slniečka si pre Vás pripravili v júni v poradí už
druhý koncert. Tento krát bol organizovaný formou muzikálu.
Vystúpenie nieslo názov Rozhovor človeka s Bohom. Hlavnou
myšlienkou bolo odovzdanie odkazu ľuďom, že sa môžu s Bohom
rozprávať kdekoľvek, kedykoľvek a o čomkoľvek. 

Koncert bol neobyčajný tým, že okrem spievanie mali deti
nacvičené aj rôzne ukazovačky, ktoré muzikál veľmi oživili. Tak-
tiež  mali pripravené pekné kulisy a kostýmy. V hlavných úlohách
sa predstavili Ninka Velická, ktorá si zahrala rolu Boha a Lucka
Klempová, ktorá hrala človeka. Ostatné deti hrali zbor anjelikov,
ktorí sprevádzali Boha. Počas koncertu ste mohli počuť rôzne pes-
ničky, ktoré spievame aj počas svätých omší. Okrem týchto pes-
ničiek si deti pripravili aj viaceré novinky, s ktorými ešte nevy-
stupovali. 

Sme veľmi radi, že ste s nami strávili zaujímavé popoludnie
a pevne veríme, že ste si odniesli so sebou pekné zážitky. Tiež nás
veľmi teší, že ste nás prišli podporiť aj na kultúrne slávnosti mik-
roregiónu Šaštínsko, kde sme vystupovali spolu so súbormi z oko-
litých obcí.                                  

Text a foto: Zuzana Vilémová

Hudobné Lakšáre
alebo predstavenie našich mladých umelcov. Tak by sa dal opí-

sať koncert, ktorý pravidelne organizuje Základná umelecká škola
Šaštín – Stráže, pobočka Lakšárska Nová Ves. To, že snaha našich
detí a učiteľov ZUŠ nie je zbytočná, nás presvedčili na koncerte,
ktorý sme si vypočuli v kostole sv. Vavrinca. Boli sme nadšení
výsledkami ich práce. Pani učiteľka Kubincová nám predstavila
našich mladých umelcov a nie je ich málo. Speváci, hudobníci – to
by bola kapela. Verím, že sa jej dočkáme.

Text a foto: Adriana Procházková
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Kultúrne slávnosti
“Mikroregiónu  Šaštínsko“

Združenie obcí „ Mikroregiónu Šaštínsko“ vzniklo v roku
2007.Spočiatku združovalo obce okolo mesta Šaštín-Stráže,
ktoré sa spoločne snažili získať prostriedky z eurofondov na
vybudovanie kanalizácie. K jeho rozšíreniu došlo v roku 2009.
V súčasnosti združuje obce: Čáry, Smolinské, Borský Mikuláš,
Kuklov, Moravský Svätý Ján, Sekule, Borský Svätý Jur, Lakšár-
ska Nová Ves, mesto Šaštín Stráže a Kúty a ako nečlena združe-
nia Bílkove Humence. Dôsledkom legislatívnych zmien nebolo
možné realizovať plány ohľadne kanalizácie, preto sa združenie
rozhodlo svoju spoluprácu prezentovať v oblasti kultúry, ktorá sa
taktiež nezaobíde bez finančných prostriedkov, ale hlavne bez
obetavých pracovníkov v oblasti kultúry a ochotníctva pri zacho-
vávaní ľudových  tradícií a zvykov, aby sa takýmto spôsobom
dostalo do vedomia ďaľších generácií.

Návštevou Baziliky Sedembolestnej Panny Márie v Šaštíne
v nedeľu 19.júna 2011 začali kultúrne slávnosti „Mikroregiónu
Šaštínsko.“ Krojovaný sprievod išiel od Baziliky Sedembolestnej
Panny Márie v Šaštne so všetkými detskými súbormi, medzi kto-
rými boli aj „Slniečka“ z Lakšárskej Novej Vsi pod vedením pani
Janky Sironkovej a všetky folkórne skupiny z Kuklova, Sekúl,
Borského Mikuláša,Brodského a Gbelov  sprievode dychovej
hudby „Búranka“.V zástupe krojovaných kráčali starostovia obcí,
poslanec NR SR Dušan Čaplovič, prednosta ObÚ Senica Štefan
Huťťa, primátor mesta Šaštín – Stráže Radovan Prstek, ktorý spre-
vádzal poslankyňu europarlamentu Katarínu Neveďalovú, oble-
čenú v sekulskom kroji nevesty.

Na pódiu v rekreačnej oblasti Gazárka sa postupne vystrieda-
li všetky súbory. Lakšársku Novú Ves reprezentovali detský spe-
vácky zbor Slniečka, ktoré naozaj priniesli slniečko, lebo tesne
pred ich vystúpením sa začala obloha mračiť. Fúkal vietor a všet-
ci sme si mysleli, že sa spustí veľký lejak. Opak bol pravdou.

Akonáhle začali spievať, ustal vietor a slniečko začalo krásne
svietiť. S veľkým úspechom nás reprezentovali aj sestry Katka
a Zuzka Winklerové. Ich nádherný spev uchvátil celé obecenstvo
a tak museli dať aj „pridané“.

Kultúrny program sa končil koncertom dychovej hudby Búran-
ka vo večerných hodinách. 

Súčasťou kultúrnych slávností mikroregiónu „Saštínsko“ bola
aj prezentácia jednotlivých obcí. Každá obec mala svoj stánok,
v ktorom prezentovala svoje kultúrne, spoločenské a športové
aktivity a ponúkala návštevníkom občerstvenie. V našom stánku si
mohli návštevníci prezrieť monografiu obce „Korene a dedičstvo“
od Lýdie Pernischovej, turistického sprievodcu „Lakšárska Nová
Ves a okolie“ od Júlie Laukovej a Viliama Selka, Lakšárskeho
spravodajcu – rôzne ročníky aj aktuálne vydanie, pohľadnice obce,
publikáciu k 20. výročiu otvorenia základnej školy. Prezentovali
sme sa tiež archívnymi tričkami a reklamnými predmetmi Lakšár-
skej jedenástky, spropagovali sme aj úspechy našich záhradkárov
prezentáciou fotografií z výstavy kvetov a jesennej výstavy. Pre-
zentovali sme úspechy Rallye  teamu z Lakšárskej Novej Vsi
výstavou fotografií. Nimi sme priblížili návštevníkom atmosféru
všetkých podujatí v našej obci.

Predseda mikroregiónu Štefan Šimkovič – starosta Kuklova
s poslankyňou Europarlamentu Katarínou Neveďalovou

Lakšárske Slniečka

Katka a Zuzka Winklerové

Pani Božena Vilemová prezentovala v našom stánku Lakšársku
Novú Ves                                                 (pokračovanie na str. 7)

Čestní hostia
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Kultúrne slávnosti
“Mikroregiónu  Šaštínsko“
(dokončenie zo str. 6)

Vo všetkých stánkoch jednotlivých obcí mohli návštevníci
ochutnať niečo typické pre ich obce. V našom stánku mohli ochut-
nať „lakšársky štedrák“ a slané tyčinky. Štedrák napiekla pani
Mária Kubincová a musím jej tlmočiť veľkú pochvalu degustáto-
rov jej koláča. Rýchlosťou blesku sa rozšírilo, že v lakšárskom
stánku majú výborný koláč a všetci od nás chceli recept. Chlapi
a deti zase degustovali výborné slané tyčinky, ktoré napiekla
maminka našej pani starostky. Mali tiež veľký úspech. Keďže
recepty sme nemali k dispozícii, zostáva im dúfať, že na budúci
rok si znovu pochutia na Lakšárskych špecialitách.

Sprievodné atrakcie, Westernové mestečko, jazda na koni,
kolotoč a tranpolína urobili ďeťom veľkú radosť a spríjemnili
pobyt v rekreačnom areáli Gazárka. Dospelí zase mohli vidieť
ukážky vojenskej techniky a historických zbraní. Fanúšikovia
rybolovu a poľovníctva sa mohli kochať výstavou rybárských
a poľovníckych trofejí.

V Gazárke panovala v nedeľu dobrá nálada, to sme si poveda-
li s pani učiteľkou Boženou Vilémovou a zástupcom starostky
pánom Stanislavom Chválom. Boli sme spokojní, že všetko sa
v našom stánku minulo a odchádzali sme domov v neskorých noč-
ných hodinách. Bolo to dobré. Tým, ktorí tam neboli doporučuje-
me: „Nenechajte si to ujsť na druhý rok.“

Text: Viola Drinková
Foto: Viliam Selko, Stanislav Chvál

Lakšárania propagujú podujatia v obci

Prázdninové hry detí
Tohtoročné prázdninové hry detí sa konali 26. augusta 2011

v areáli základnej školy. Začali sa poobede o 14. hodine. Zúčast-
nili sa ich naše deti z Lakšárskej Novej Vsi a deti z Rabensburgu
ako inak než s pánom starostom Wolframom Erasimom.

Pri rokovaní o ďalšej spolupráci

Nakoľko bolo veľmi horúce počasie, deti svoj prázdninový čas
trávili vačšinou  na kúpaliskách. Ale ostatné deti, ktoré boli na
hrách, boli veľmi spokojné. Prejavovali svoje tvorivé schopnosti
na jednotlivých stanovištiach, ktoré zodpovedne pripravili pani
učiteľky základnej a materskej školy. Vyrábali rôzne rámiky na
obrázky, maľovali na cédečka. Stále veľmi  populárne je maľova-
nie ornamentov na  tvár, ruky, nohy.  O športovú časť sa staral pán
učiteľ Marek Michalica. 

P r e d s e d a
p o ľ o v n í c k e h o
združenia pán
Marián Grajza
uvaril ďeťom tra-
dičný, výborný
guláš, ktorý
veľmi všetkým
chutil. Na pochu-
tenie sme mali
i slané pagáčiky
a buchtičky,
ktoré upiekli pani

kuchárky zo základnej školy. O príjemnú hudbu sa staral Jurko
Procházka. I napriek horúcemu počasiu sa hry vydarili .   

Text: Jarmila Králová
Foto: Viola Drinková

Pripravené atrakcie
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Na ukončení prázdnin 
v Rabensburgu

Každoročne sa zúčastňujeme ukončenia prázdnin v Rabens-
burgu. Posledný prázdninový víkend si treba užiť a návšteva obec-
nej slávnosti nášho zahraničného partnera je na to dobrou príleži-
tosťou. Tešíme sa na atrakcie a pripravujeme program. Tento rok
sme sa našim priateľom predstavili hudobnou skupinou STORM,
kde účinkujú Lakšárania Milan Cák a speváčka Barborka Šajdí-
ková a mažoretkami pod vedením pani učiteľky Bulkovej. Keďže
bolo krásne počasie nechýbala ani návšteva oddychového areálu.
Deti sa osviežili vodou v bazéne a vyšantili na tobogánoch.

Naši priatelia nás ako vždy milo privítali a pohostili. Program
otvoril pán starosta Mag. Wolfram Erasim a na úvod sa dvomi
tancami predstavili naše mažoretky. Že im to „ide“ nás všetkých
presvedčili a vidíme, že sú čím ďalej, tým lepšie. Pochválili sme
ich vystúpenie a aj snahu pani učiteľky Bulkovej. Teší nás, že našu
obec reprezentujú a radi ich vidíme na každom podujatí.

Hudobná skupina STORM si pripravila bohatý program z via-
cerých hudobných žánrov. Obdivovali sme Barborku, ktorá bola
chorá, ale cez to všetko bola ochotná spievať. A nikto nič nespo-
znal – spievala krásne. No a muzikanti? Výborní, bohatým aplau-
som si naši hostitelia požiadali o ďalšie pesničky.

Počas programu a po ňom boli pre deti pripravené atrakcie ako
maľovanie na dyne, skákací hrad, bager, šmykľavky. Spokojní
s pocitom príjemne stráveného dňa sme sa večer vrátili domov.

Text a foto: Oľga Procházková

Lakšárske mažoretky

Hudobná skupina STORM

Priateľské stretnutie občanov,
rodákov, chalupárov a priateľov
Mikulášova 2011

Piate tak trocha jubilejné stretnutie občanov, rodákov, chalu-
párov a priateľov Mikulášova sa uskutočnilo 27. augusta 2011
opäť v budove bývalej základnej školy v Mikulášove.

Ako každým rokom, tak i tento rok z príležitosti priateľského
stretnutia bola pred stretnutím v miestnom kostole odslúžená
svätá omša, ktorá bola okrem iného zameraná svojou kázňou i na
dobré priateľské vzťahy a vzájomné porozumenia medzi občanmi
a ostatnými obyvateľmi.

Po svätej omši v mene organizátorov stretnutie otvoril a všet-
kých privítal rodák Ing. Dušan Dobrovodský. Osobitne na stret-
nutí privítal i nášho duchovného otca – dekana Mgr. Ladislava
Labu, ktorému poďakoval za odslúženie svätej omše i za pekné
úvodné slována stretnutí. Na stretnutí privítal i ďalších nových
rodákov a priateľov, medzi ktorých patrila i vedúca obecnej kniž-
nice a zakladajúca členka miestneho odboru Matice slovenskej
v Lakšárskej Novej Vsi PhDr. Julka Lauková.

Ing. Dobrovodský tak ako zvykol po iné roky privítal všetkých
mladých, starších, najstarších „horných i dolných“, domácich
i cezpoľných.

V ďalšom priebehu vyjadril poďakovanie sponzorovi tohtoroč-
ného kotlíkového –divinového gulášu  podnikateľovi – rodákovi
pánovi Jožkovi Bilkovi a jeho spolukuchárovi pánovi Cintulovi
z Borského Mikuláša. Poďakovanie si zaslúžila i rodina Butašová
za dobrú domácu kapustnicu, ktorá chutila po polnoci.

Smäd po guláši i kapustnici hasilo sudové pivo  „Svijanský“,
ktorého čapovanie pripravil junior Pavelka a pán Suchovský
Peter. Limbašské biele i červené vinko doniesol a sponzoroval náš
verný rodák pán Filípek Róbert.

Na stretnutí 2011 opäť rodina Ing. Krajčíra Vladimíra zabezpe-
čila krásny symbol našich doterajších stretnutí veľký „moravský
koláč 2011“ a sladkú „tortovú knihu 2011“ zdobenú tematikou
našich stretnutí.

Program nášho stretnutia v tomto roku spestrila i tombola,
organizovaná pani Evičkou Škrovánkovou, ktorá spolu s manže-
lom GerhardomŠkrovánkom venovali do tomboly i pestré darčeky.

Ing. Dušan Dobrovodský víta účastníkov stretnutia

Účastníci stretnutia

(pokračovanie na str. 9)
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Priateľské stretnutie občanov,
rodákov, chalupárov...
(dokončenie zo str. 8)

V rámci úvodného slova rodák Ing. Vladimír Krajčír podal
informácie k zúčtovaniu finančných prostriedkov za uplynulý rok
2010 a uviedol ďalšie informácie k používaniu finančných prís-
pevkov, za ktoré vyjadril poďakovanie a poprial príjemné pobavenie.

Po príhovoroch zábavu otvoril Ing. Dobrovodský spoločným
prípitkom na „pevné zdravie a príjemné spoločenské pobavenie“,
ktoré pokračovalo i tancom pri hudbe v podaní Elenky Kabarco-
vej, s ktorou si vždy rád zaspieva i otec Jožko Kabarec.

Z hľadiska občerstvenia za stoly obohatené sladkosťami i nápo-
jmi si poďakovanie zaslúžia všetci, ktorí priniesli produkty svo-
jich kuchýň, ale i finančné príspevky.

Pekné stolovanie, kvetinovú výzdobu, obsluhu a občerstve-
nie prítomných  na stretnutí zabezpečili a organizovali pani Lidka
Krajčírová a Vierka Dobrovodská s pomocou ďalších dám a slečien.

Všetkým aktívnym občanom, rodákom, chalupárom a pria-
teľom za ich odbornú pomoc a prácu pri zabezpečovaní stretnutí
patrí srdečné poďakovanie.

Pre uskutočnenie stretnutia určite prispela i ochota pána
Františka Jurdáka, ktorého zabezpečila pani starostka Ing. Oľga
Procházková pre vyčistenie – kosenie obecných priestorov.

Text: Viera Dobrovodská
Foto: Ing. Vladimír Krajčír, Ing. Dušan Dobrovodský

Na tanečnú notu

Naši jubilanti

Na spoločnom posedení

ZO jednoty dôchodcov 
na Slovensku

Naša organizácia sa stretáva pravidelne každý mesiac. Na
tomto našom posedení pri káve, čaji sa porozprávame, tiež si
zaspievame, pripravíme si plán na ďalšie obdobie a tiež nezabú-
dame ani na našich jubilantov.

Organizácia má 30 členov a privítali by sme i ďalších dôchod-
cov – seniorov. Vo februári sa uskutočnila Výročná členská schô-
dza, na ktorej sme zhodnotili výsledky organizácie a plán práce za
rok 2010. Zavítala medzi nás okresná predsedkyňa JDS pani
Hradská, ktorá zhodnotila výsledky a prácu a bola spokojná.

V mesiaci máj a jún sme sa aj my v našej obci zapojili do
petície „Za spravodlivú valorizáciu dôchodkov“, ktorú podporilo
svojim podpisom 65 občanov.

Ako organizácia sa zúčastňujeme na rôznych podujatiach
pripravovaných v obci: stavanie máje, koncerty žiakov ĽŠU a det-
ského speváckeho zboru Slniečka a záhradkárske výstavy.

Text: Mária Jurdáková, predsedníčka ZO JDS
Foto: Viliam Selko

Obecná 
knižnica

V júnovom vydaní Lakšár-
skeho spravodajcu bol uverej-

nený príspevok písaný v marci, preto o činnosti obecnej knižnice
v krátkosti zhrniem to najdôležitejšie, čo sa udialo od apríla.

K metodike knihovníckej práce

V piatok 1. apríla sa v Záhorskej knižnici v Senici konalo
metodické školenie vedúcich verejných knižníc, ktorých v okrese
funguje 29.

Metodička Mgr. Júlia Záhorcová nás na základe 1. tohtoročné-
ho metodického listu oboznámila s rozborom jednotlivých štatis-
tických ukazovateľov za rok 2010 a konštatovala, že záujem
o knihy a služby verejných knižníc celkove klesá nielen u čitate-
ľov, ale aj u zriaďovateľov knižníc, teda u tých, ktorí spravujú
obecný rozpočet.

Kvôli porovnaniu z okresných štatistických ukazovateľov
vyberám:
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Obecná knižnica
(dokončenie zo str. 10)

Obec                       % obyv.       knihy/1 ob.       knihy/1 čit         výpož./1 obyv.                výpož./1 čit.                nákup v €
Lakš.N.Ves 4,85 2,32 47,90 0,82 16,85 28,00                 
B. Mikuláš 2,63 1,52 57,69 3,24 123,02 83,20
Cerová                       5,05 4,07 80,66 0,56 11,18 187,98
Mor. Sv. Ján     4,07        6,14 150,80 2,98 73,15 0,00
Sekule 0 0               0 0 0 0

Na záver metodického školenia riaditeľka ZK Mgr. Katarína Soukupová oznámila, že do konca kalendárneho roka s metodičkou nav-
štívia všetky obce v okrese, aby zistili konkrétny stav jednotlivých verejných knižníc a stretli sa aj s predstaviteľmi obecných zastupi-
teľstiev.

Po školení sme si prezreli v priestoroch ZK predajnú výstavu kníh pražského vydavateľstva Portál, z ktorých som do obecnej kniž-
nice kúpila tituly, ktoré by pri výchove detí a žiakov mohli pomôcť rodičom i učiteľom:

Základy pedagogicko-psychologického výzkumu pro studenty a učitele
Hry pro usměrňování agresivity detí
Hry pro rozvoj emocí a komunikace.
15. apríla sa v ZK konala ďalšia metodická porada spojená s výmenou skúseností. Ukazuje sa, že všetci knihovníci hľadajú cesty na

zatraktívnenie činnosti verejných knižníc, aby skutočne napĺňali atribúty knižnice ako komunitného centra spolupracujúceho s miest-
nymi organizáciami, školou i Obcou a inými subjektmi a vytvárali tak vhodné podložie pre zmysluplné kultúrne vyžitie v obciach. 

30. augusta som aj z tohto dôvodu navštívila s pánom dekanom Mgr. Labom riaditeľku ZK. V otvorenom, pokojnom, takmer
hodinovom rozhovore sa nám dostalo niekoľko podnetov na ďalšie skvalitňovanie práce s knihou a elektronickými médiami. Od
Mgr. Soukupovej sme získali aj viacero nápadov v súvislosti s prípravou spomienkovej slávnosti k 200. výročiu narodenia nášho rodá-
ka Šimona Klempu a s vďakou sme prijali aj jej ponuku konkrétnej pomoci pri propagácii podujatia.  

K práci s čitateľmi v knižnici

Mesiac   deň      výpožičky    dospelí    výpožičky      žiaci        návštevníci
krásna      náučná       krásna        náučná     dospelí  žiaci

Apríl 30.4. 7 1 2 - 3 4
Máj 2. a 28.5. 10 2 6 - 4 4
Jún 25.6. 2 1 3 1 2 5

V júli, auguste a septembri bola knižnica otvorená príležitostne, na základe telefonickej alebo osobnej dohody s čitateľmi, ktorí
chceli vrátiť vypožičané knihy; vypožičaných bolo 7 kníh.

K podujatiam mimo priestorov obecnej knižnice 

V spolupráci s dekanom Mgr. Labom a mamičkami Lakšárskych slniečok sme na fare usporiadali veľkonočné popoludnie (v
nedeľu 24. apríla), na ktoré prišlo okolo 20 detí a 5 dospelých. 

Zuzka Vilemová a mamičky Ľubka Drinková a Janka Sironková ešte pred príchodom detí pripravili hosťovskú sálu: premiestni-
li tam televízor s veľkoplošnou obrazovkou a na sviatočne upravené stoly úhľadne poukladali podnosy so zákuskami a koláčikmi, misky
s ovocím, minerálky a šálky na čaj a kávu.

Pán dekan privítal malých farníkov a vopred poďakoval mamič-
kám za vytvorenie naozaj radostnej veľkonočnej atmosféry.
A potom prišlo príjemné prekvapenie: Všetci sme si pozerali DVD
s celovečerným kresleným filmom „Matka Tereza“ o životnom prí-
behu dievčatka  Agnesy, ktorá  pochádzala z bohatej albánskej
rodiny, pracovala v Indii ako učiteľka v dievčenskej cirkevnej škole
a obetavo sa tam až do smrti venovala tým najchudobnejším.
Mnoho žiačok nasledovalo jej príklad, takže najprv v Indii, časom
po celom svete vznikali komunity dobrovoľníčok – sestričiek zdru-
žených v Kongregácii dcér Božej lásky. Vo filme bola aj ukážka
z prejavu Matky Terezy na  pôde Organizácie spojených národov,
v ktorom nebojácne vstúpila do svedomia tým, čo sú v celosveto-
vom meradle zodpovední za obrovské rozdiely v životnej úrovni
ľudstva. Za neúnavnú prácu v teréne i na rôznych fórach si získala
obdiv a uznanie na všetkých kontinentoch a bola vyznamenaná
Nobelovou cenou za mier... 

A to prekvapenie? Pred začatím premietania deti pochopiteľne
džavotali a pochutnávali si na veľkonočných dobrotách. Ale od prvých obrázkov príbehu zabudli na okolie, sústredene a s napätím sle-
dovali osudy hrdinky od detstva až po odchod z tohto sveta. Príbeh Agnesy – Matky Terezy ich dojal; precítili v akých neľudských pod-
mienkach milióny detí žijú a začali sa zaoberať aj otázkou, prečo vlastne vo svete existujú také obrovské rozdiely.

Od júla 2011 až do odvolania je obecná knižnica v budove základnej školy z technických príčin zatvorená. Čitatelia sa - ako dote-
raz – môžu dohodnúť na termíne návštevy knižnice osobne alebo telefonicky (0904 178 604).

PhDr. Júlia Lauková, vedúca obecnej knižnice

Práca s deťmi
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Začiatok školského roka 
2011/2012

Nový školský rok sme začali prvýkrát v histórii s počtom žia-
kov menej ako 100  - máme 99 žiakov z toho 1 študujúci v zahra-
ničí.

Od 1.10.2011 bola menovaná nová zástupkyňa pre ZŠ –
Mgr. Emília Obuchová

Z 99 žiakov máme  2 začlenených a 2 zo sociálne znevýhodne-
ného prostredia.
1. ročník -  8 žiakov -  triedna učiteľka - Mgr. Andrea Vilemová
2. ročník - 11 žiakov – triedna učiteľka - Mgr. Andrea Dojčanová
3. ročník -  8 žiakov – triedna učiteľka - Mgr. Mária Bulková
4. ročník - 11 žiakov-  triedna učiteľka - Mgr. Kornélia Šebestová
5. ročník - 11 žiakov -  triedna učiteľka - Mgr. Zuzana Ravasová
6. ročník - 16 žiakov -  triedna učiteľka - Mgr. Hana Palkovičová
7. ročník -  10 žiakov -  triedna učiteľka - Mgr. Katarína Kráľová
8. ročník - 13 žiakov -  triedna učiteľka - Mgr. Božena Vilemová
9. ročník - 11 žiakov -  triedna učiteľka - Mgr. Marek Michalica

Náboženstvo na základnej škole vyučujú : 
- katolícke - Mgr. Ladislav Labo
- evanjelické - Mgr. Radoslav Danko
V tomto školskom roku budú na našej škole pracovať  krúžky:
- dielne malých majstrov – pod vedením Mgr. A. Vilemovej 
- mažoretky  - pod vedením Mgr. Bulkovej
- šachový  - pod vedením p. Nemečkaya
- športový – pod vedením Mgr. Michalicu.
Školský klub navštevuje 22 detí pod vedením pani vychovávate-
ľky Anny Hačundovej.

Aj v tomto školskom roku  má na našej škole vysunuté praco-
visko ZUŠ v Šaštíne, kde môžu naše nadané deti navštevovať
výtvarnú výchovu pod vedením p. učiteľky Gerdy  Fodorovej
a hru na klavír, dychové nástroje, gitaru a spev pod vedením uči-
teľov: p. Evy Kubincovej, p. Radoslava Gašpárka,  p. Jozefa Polá-
ka a p. Laury Tománkovej.  

I keď sa nám počty žiakov znižujú, úspechmi v súťažiach sa
môžeme rovnať veľkým školám. Ešte je len začiatok roka a už sa

Spoločný nástup

Naši prváčikovia

môžeme pochváliť prvými úspechmi. 
Prvý športový úspech sme získali na školských majstrovstvách
okresu v cezpoľnom behu, kde sa chlapci umiestnili na 1. mieste
a dievčatá na 2. mieste.  Reprezentovali nás: Magdaléna Michali-
cová, Lucia Klempová a Dajana Beňová a chlapci František
Orlík, Dominik Suchovský a Ľubomír Adamec.  

Veľmi náš potešil aj ďakovný list od štátneho podniku Vojenské
lesy a majetky SR našej škole za účasť pri príležitosti Medziná-
rodného  roka lesov 2011. Zároveň nám oznámili, že spomedzi
množstva doručených poviedok z celého Slovenska sa naša žiač-
ka Katarína Winklerová umiestnila na 1. mieste (jej poviedka je
na 1. strane). Dohodli si stretnutie, na ktorom by jej osobne poďa-
kovali a odovzdali odmenu.                    Text: Ružena Javorová

Úspešní športovci

Projekty 
Dlhodobé projekty

Spolupracujeme  dlhodobo s Obcou Lakšárska Nová Ves
v projekte PRÁZDNINOVÉ HRY DETÍ, ktoré združujú deti zo
Slovenska a z Rakúska z Rabensburgu. Projekt je zameraný na
spoluprácu a výmenu vzájomných skúseností  týchto dvoch obcí
a škôl. Cieľom je postupne odstraňovať jazykovú barieru medzi
žiakmi prehlbovaním  a zdokonaľovaním sa v cudzích jazykoch,
oboznamovať sa s výchovno-vyučovacím procesom na družob-
ných školách , spoznávať ich kultúru, ľudové tradície a ľudské
práva spoločnými aktivitami .

V školskom roku 2009/2010 sme sa zapojili do vzdeláva-
cieho programu  - MODRÁ ŠKOLA – vyhláseného Bratislav-
skou vodárenskou spoločnosťou.  Pokračovali sme v ňom
i v tomto školskom roku 2010/2011. Plnenie úloh v rámci tohto
programu má na starosti Mgr. Šebestová K. Hlavným cieľom pro-
gramu je zvýšiť povedomie detí a mládeže o dôležitosti a nena-
hraditeľnosti vody pre každodenný život, formovať postoje, pre-
hĺbiť a rozšíriť vedomosti a zručnosti o pitnej vode a jej rôznom
využití, o odpadovej vode, o ochrane vodných zdrojov, ochrane
životného prostredia, o dôležitosti pitného režimu. Vyhľadávať
nadaných žiakov a zvyšovať ich záujem profesionálne sa oriento-
vať na vodárenské odvetvie.

V školskom roku 2010/2011 sme sa tiež opäť zapojili do pro-
jektu UMENIE Z BLÍZKA vyhláseného Galériou mesta Brati-
slavy. Našim cieľom bolo priblížiť sa k umeniu ako k dôležitej
a atraktívnej oblasti ľudskej činnosti, prepojiť umenie s aktívnym
svetom. V danom projekte pokračujeme naďalej.

Aktívne sm sa podieľali prácami našich žiakov i na projek-
te EURÓPA V ŠKOLE. Našim cieľom bolo prezentovať sa
v Európe prostredníctvom žiackych nápadov spracovaných v ich
literárnych a výtvarných prácach vypracovaných na vyhlásenú
tému s environmentálnym, regionálnym a multikultúrnym pod-
textom. V školskom roku 2010/2011 žiačka deviateho ročníka
Lucia Zemánková v kategórii výtvarných prác obsadila krásne
prvé miesto.

V školskom roku 2010/2011 v spolupráci s organizáciou
ASEKOL SK, s.r.o. sme začali pracovať na projekte
RECYKLOHRY.                                  (pokračovanie na str. 12)



12 Lakšársky spravodajca

Projekty
(dokončenie zo str. 11)

Ide o školský projekt, ktorý v sebe spája vzdelávací program
a súťaže so zameraním na triedenie a recykláciu odpadov ako
i samotný zber drobných elektrozariadení do pripravených nádob.
Do projektu sme vstupovali s cieľom rozvíjať vzťah detí k život-
nému prostrediu formou hier, praktických činností a kvízov.

V rámci ľudských práv sme začali spolupracovať s organizá-
ciou UNICEF na projekte UNICEF PRE ŠKOLY. Prostredníc-
tvom tohto projektu sa naši žiaci  oboznámili  so spôsobom živo-
ta ľudí v krajinách tretieho sveta, spoznali život ich rovesníkov,
v čom pramení zaostalosť týchto krajín a ako im môžeme i my
pomôcť. V spolupráci s UNICEF sme organizovali rôzne pred-
nášky a podieľať sa na humanitných akciách organizovaných na
pomoc týmto krajinám.

Naša škola sa zapojila i do projektu ŠKOLSKÉ  MLIEKO.
Cieľom projektu je zabezpečiť a zvýšiť konzumáciu mlieka
a mliečnych výrobkov v ŠJ a zároveň znížiť finančné náklady.
CESTA K EMOCIONÁLNEJ  ZRELOSTI – pre žiakov 5.-9.
ročníka sme realizovali  daný projekt v spolupráci s CPPPP
v Senici.  V tejto oblasti  sa realizovali  projekty Dobrodružné prí-
behy o detskej duši, Správne dievča- správny chlapec.

Projektu VYČISTIME SI SLOVENSKO sa zúčastnilo 97
žiakov našej školy a 10 pedagógov. Zodpovedným pedagogickým
zamestnancom za projekt bola Mgr. Šebestová Kornélia – koor-
dinátorka environmentálnej výchovy.

Projekčná činnosť bola súčasťou vzdelávacieho procesu. 
Vypracované projekty
V školskom roku 2010/2011 boli školou vypracované projekty
vyhlásené firmami a organizáciami:
Zelená pre radosť - Nadácia Dexia banky Slovensko, a.s.
Elektronizácia a revitalizácia školských knižníc – Knižnica –
Svet fantázie - MŠ SR
Pravidelným pohybom chráňme zdravie našich detí - Nadácia
Slovenskej sporiteľne                                                               
Príďte medzi nás - Nadácia COOP Jednota                                 
Zrenovovanie futbalového ihriska - Nadácia Volkswagen Slovensko
Zdravie v školách 2011 - Zdravé deti – naša budúcnosť - MŠ SR 
Úspešné projekty

Z uvedených projektov našej škole boli pridelené dva – Zele-
ná pre radosť – od Nadácie Dexia banky Slovensko. Z tohto pro-
jektu sme získali 1.100.- EUR na vybudovanie Učebne v prírode,
ktorá bude slúžiť na vyučovanie výchovných predmetov, usporia-
danie rôznych akadémií, ako i pre činnosť ŠKD. Projekt musí byť
ukončený do 18.XI.2011.

Druhý projekt, ktorý sme vyhrali – Knižnica svet fantázie –
v rámci projektu MŠ SR Elektronizácia a revitalizácia školských
knižníc, v celkovej sume 2 800.- EUR, poslúži na vybudovanie
novej, modernej žiackej a učiteľskej knižnice v bývalej učebni
IKT, ktorá je po rekonštrukcii. Zároveň poslúži i ako jazykoved-
ná učebňa pre vyučovanie humánnych predmetov. Projekt musí
byť ukončený do konca decembra 2011.                                       

Výlet a exkurzia NITRA
Dňa 30.9 2011 sa naša škola vystrojila na výlet do Nitry.

Počasie nám prialo. Pani učiteľky si nás pred odchodom sčítali
a mohlo sa vyraziť. Pán šofér  nás vylodil kúsok od divadla Andre-
ja Bagara v Nitre. Ešte pred ním sme však navštívili pár zaujíma-
vých múzeí, ktoré sa týkali našej histórie, ako napríklad archeolo-
gické objavy z doby kamennej na našom území atď. Prehliadku
týchto zaujímavých predmetov nám spríjemnila milá pani sprie-
vodkyňa. Priblížila nám staré časy a snažila sa porozprávať všetko,
čo vedela.

Po návšteve múzea sme sa vybrali malými uličkami naprieč
centrom Nitry na hrad. Pred vstupom sme sa ešte vyfotili pred
Mariánskym morovým stĺpom, ktorý bol postavený na pamiatku
ukončenia pustošivej morovej epidémie. Keďže sa pri hrade
nachádza katedrála sv. Emeráma, navštívili sme najskôr tú. Pán
sprievodca nás privítal a porozprával nám niečo o histórii katedrá-
ly. Dozvedeli sme sa že sa v nej nachádzajú všetky umelecké slohy.
Jej steny zdobí umelý mramor. Katedrála sa nachádza na mieste,
kde prišli vierozvestcovia sv. Konštantín a sv. Metod. Po prehliad-
ke sme sa vybrali na vyhliadkovú terasu odkiaľ bol krásny výhľad
na celé mesto. Ďalej sme si pozreli kazematy.  Videli sme takmer
neporušené kostry, ktoré tam sú takmer 1000 rokov. Videli sme aj
miesto, vďaka ktorému sa Turci dostali na Nitriansky hrad. Posled-
ným miestom, ktoré sme pri hrade videli, bolo diecézne múzeum
s množstvom vzácnych listín, odevov biskupov, zlatých monštran-
cií, obradných pokálov, ktoré hýrili pozlateným striebrom, polodra-
hokamami, atď .

Keď sme zišli z hradu, smerovali sme k divadlu. Ešte stále nám
ostával nejaký ten čas do začiatku predstavenia. Pani učiteľky nám
preto dali 2- hodinový rozbeh. Niektorí sa vydali po nákupných
centrách, iní si len tak sadli do kaviarní, kúpili si zmrzlinu a vychut-
návali šum fontány... Konečne to prišlo. Rozdelili sme si lístky na
sedenie a hurá na očakávané predstavenie od Jozefa Gregora Tajov-
ského: Statky – zmätky. Predstavenie sa nám veľmi páčilo. Bolo
pojaté z tej pozitívnej stránky. Vtipné scény, vynikajúci herci ako
napríklad: Ivan Vojtek ml., Eva Večerová, Hilda Augustovičová,...
Unavení, s krásnymi novými zážitkami sme sa pobrali tam, odkiaľ
sme prišli. Pani učiteľkám, ktoré boli trpezlivé, ochotné  a organi-
zátorom tohto výletu v mene všetkých veľmi pekne ďakujem. Teší-
me sa na ďalší výlet – exkurziu s vami.

Text a foto: Katka Winklerová 8. trieda 
a Aďka Procházková 9. trieda

Prehliadka mesta

Účastníci zájazdu

v rámci ktorého vybudujeme altánok - trieda v prírode
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Šport

Neudržateľné červené žihadlo !!!
Tak presne takto nazývali prívrženci autocrossu, počas prete-

kov o Záhorácky pohár v Mogul rally crosse ročníka 2011, červe-
nú hondu so štartovným číslom 30 s jazdcom M. Vandákom,
z miestneho Lakšár rallye teamu. Od ukončenia sezóny nás delí
ešte jeden pretek v Sekuloch a o celkovom víťazovi v kubatúre do
1600 ccm je už rozhodnuté. Nebolo to však vôbec jednoduché
a na začiatku sezóny tomu okolnosti vôbec nenasvedčovali.

Všetko sa začalo 21. mája v Borskom Mikuláši. O tomto pre-
teku sme vás už informovali prostredníctvom Lakšárskeho spra-
vodajcu. V Borskom Mikuláši jazdil za náš team R. Bobot a M.
Vandák, ale oboch vyradila, až vo finálovej jazde, technická poru-
cha, ktorá našich  pretekárov posunula na posledné miesto v cel-
kovom poradí záhoráckeho pohára. Po týchto pretekoch sa
Richard rozhodol, v auto crosse, ďalej nepokračovať, ale pri cros-
se aj naďalej zostáva, ibaže auto vymenil za motorku. Premiéru
v moto crosse bude mať Richard v sobotu 01.10.2011 v Gbeloch.
Držíme mu palce a veríme, že bude dosahovať také úspechy ako
v auto crosse.

Vráťme sa ale opäť k auto crossu. Marek si chcel, po neúspe-
chu v Borskom Mikuláši,  ale všetko vynahradiť na domácej trati,
pred domácim publikom, a to 25. júna, kedy sa konal  druhý pre-
tek sezóny. Z domácich jazdcov sme mali zastúpenie  v dvoch
kategóriach, a to v kateg. do 1600 ccm a v kateg. OPEN. V oboch
kateg. jazdil M. Vandák. V kubatúre do 1600 ccm jazdil Marek vo
finálovej rozjazde na druhom mieste, hneď za Lukášom Michali-
com z Borského Mikuláša, ale v poslednom kole, resp. v cieľovej
rovinke sa podarilo Marekovi Lukáša predbehnúť, čo znamenalo
cenné víťazstvo v tejto kategórii a pohár zostal doma, vlastne  dva
poháre, pretože Marek vyhral ešte aj kategórii OPEN. Týmito
víťazstvami  sa začala písať história červeného žihadlo so štartov-
ným číslom 30. 

Začiatkom júla sme absolvovali ďalší pretek, ktorý sa konal
v Senici.  Vo všetkých tréningových rozjazdách sa Marek umiest-
nil na prvom mieste a vo finálovej rozjazde tomu nebolo inak.
Ibaže v treťom kole finálovej rozjazdy sa  prevrátil na strechu
a opäť na kolesá, čo ho stálo prvé miesto. Nakoniec sa umiestnil
na druhom mieste.

Autocross v Lakšárskej Novej Vsi

Kategória do
1600 ccm 1. M.
Vandák

Kategória Open 1. Marek Vandák

Koncom júla sme jazdili na novovybudovanej trati v Gajaroch.
Bola to dosť náročná trať, ktorú tvoril z polovice piesok a z polo-
vice hlina. Na tejto trati sa Marek umiestnil na prvom mieste.

Podľa harmonogramu pretekov sme ďalší pretek jazdili v Seku-
loch. Na technicky náročnej trati sa náš pretekár M. Vandák
umiestnil síce na druhom mieste, ale toto umiestnenie mu  stačilo
nato, aby sa dostal na čelo priebežného poradia o záhorácky pohár
v kubatúre do 1600 ccm.

Svoje prvenstvo v celkovom poradí si Marek zabezpečil na
predposlednom závode sezóny v Borskom Mikuláši, ktorý sa
konal 17. septembra. Všetky tréningové rozjazdy vyhral a podari-
lo sa mu naplno bodovať aj vo finálovej rozjazde. 

Pred posledným závodom, ktorý sa bude opäť jazdiť v Seku-
loch, má Marek taký bodový náskok, že aj keď nenastúpi, tak sa
v sezóne 2011 stal celkovým viťazom v kubatúre do 1600 ccm
o Záhorácky pohár v Mogul rally crosse.

Náš tretí pretekár, Roman Pikálek, v tejto sezóne nezávodil, ale
momentálne stavia auto na novú sezónu. Pevne veríme, že Roman
nadviaže na svoje úspechy z minulých sezón a rozšíri zbierku svo-
jich výherných trofejí. 

Záverom mi dovoľte poďakovať sa v mene  lakšárskeho rally
teamu za podporu, ktorú dostávame nielen od našich sponzor-
ských partnerov, bez ktorých by sme toto všetko nemohli robiť, ale
aj od našich rodín a od vás – našich priaznivcov, kamarátov
a divákov.

Ešte pre informáciu: nakoľko sa zo strany niektorých lakšár-
skych divákov, pri realizovaní pretekov u nás  „na Lipovci“, stre-
távame z negatívnymi ohlasmi na vyberanie najnižšieho vstupné-
ho, ktoré je mimochodom aj zlosovateľné vždy v bohatej tombole
(podotýkam, že iba u nás), rád by som dal do povedomia prehľad
vstupného na iných pretekoch v rámci záhoráckeho pohára: 
Senica – vstupné 3,- Eura/osoba  (nezlosovateľné v tombole)
Borský Mikuláš – vstupné 2,- Eura/osoba (nezlosovateľné
v tombole)
Sekule – vstupné 2,- Eura/osoba (nezlosovateľné v tombole) 
Gajary – vstupné 1,50 Eur/osoba (nezlosovateľné v tombole) 
Lakšárska Nová Ves - vstupné 1,- Euro/osoba (zlosovateľné
v tombole)

Text a foto: Marek Vandák

Po preteku oslava narodenín
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Volejbalový turnaj

23.7.2011 Lakšárská Nová Ves, pri rozobranom plote, v bufe-
te u Heluš, na dvoch beachových ihriskách, 13 nadšeneckých a 9
"že vraj profesionálnych" teamov. Počasie vynikajúce, aj keď tro-
šku teplejšie mohlo byť. Od rána až do večera sa hrá beach volej-
bal, popíjajú sa nápoje (alkoholické aj nealkoholické), hudba
vyhráva, gulášik a iné dobroty rozvoniavajú - super akcia. Tesne
pred deviatou večer sa prehadzujú posledný krát lopty cez sieť
a máme dobojované. Vyhlásenie víťazov. Kategóriu amatérov
vyhral tým "ZÚFALCI" a kategóriu že vraj profesionálov vyhral
tým "CHUDRŽ". Vypustením balónov šťastia sme si spomenuli
na PEŤA BIXIHO, ktorému sa tento volejbalový turnaj venoval,
a preto bol víťazom "že vraj profesionálnej" kategórie odovzdaný
putovný pohár "BIXIHO MEMORIÁL". Vylosujú sa víťazi, tom-
bola a potom už len hrá hudba a tancuje sa - toto je beach v Lak-
šároch, tí čo neboli môžu ľutovať a tí čo boli určite radi prídu aj na
budúci rok.

Text a foto: Cigánek Dušan

Spomienka na „Bixiho“

Poľovnícke združenie Lakšárska
Nová Ves občanom 

Dňa 13.08.2011 Poľovnícke združenie Lakšárska Nová Ves
usporiadalo hodovú zábavu. Ako vždy bola zábava na veľmi dob-
rej úrovni, o čom svedčí aj skutočnosť, že tejto sa zúčastnil sku-
točne veľký počet hostí. Poľovníkom prialo letné slnečné počasie.

Hostia sa po zakúpení tomboly mohli tešiť z vyhratých cien, ktoré
nám zabezpečili sponzori ale aj samotní poľovníci, za čo im patrí
poďakovanie. Do tanca hrala živá hudba, podával sa dobrý gulá-
šek z diviny, cigánska pečienka. Nezabudlo sa ani na dobré vínko,
ktorým sa tieto dobroty zapíjali. 

Dňa 03.09.2011 PZ LNV usporiadalo strelecké preteky o pohár
starostky obce LNV. Aj tu treba poznamenať, že poľovníkom pria-

lo veľmi pekné počasie,
čo prilákalo množstvo
súťažiacich strelcov, ako
aj občanov, ktorí sa prišli
pozrieť na priebeh strelec-
kých pretekov. Je treba
pripomenúť, že lákadlom
boli aj dobroty z diviny,
dobrá nálada spojená
s hudbou a tancom,
o ktorú sa postaral ako
vždy pán Ľubomír Vilem. 

Strelecké preteky mali zdarný priebeh, o čom svedčila skutoč-
nosť, že súťažiaci strelci sa snažili nastrieľať, čo najviac bodov
a panovala medzi nimi zdravá športová rivalita. Po skončení stre-
lieb starostka obce LNV pani Ing. Procházková Oľga v prítom-
nosti predsedu PZ pána Mariána Grajzu, odovzdala  súťažiacim
strelcom  ceny za ich strelecké výkony. 

I napriek tomu, že v súčasnej dobe po rôznych útokoch nepraj-
níkov PZ LNV sledujúcich osobné záujmy, nemá PZ zatiaľ obno-
venú nájomnú zmluvu  pre výkon práva poľovať,  členovia PZ sa
rozhodli, že naďalej budú pokračovať vo svojich spoločenských
aktivitách občanom LNV, na ktoré boli oddávna zvyknutí. Práve
títo občania pri rozhodovaní o výkone práva poľovníctva vyjadri-
li plnú podporu členom PZ LNV - toho, ktoré tu má dlhoročnú tra-
díciu a preto si zaslúžia obdobné akcie, za čo im patrí aj touto ces-
tou srdečná vďaka.                               Text: JUDr. Milan Pokus,

podpredseda Poľovníckeho združenia Lakšárska Nová Ves
Foto: Viliam Selko

Dušan Oravec – najúspešnejší strelec

Usporiadatelia

Ocenenie najlepších
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OznamyFutbal
Výsledky žiackeho družstva TJ Družstevník Lakšárska Nová Ves

Naše žiacke družstvo  ukončilo sezónu 2010/2011 v II. tri-
ede MO Senica na peknom  4. mieste,  pričom od postupu do Maj-
strovstiev okresu ich delil iba 1 bod. V ročníku 2011/2012 po
polovici súťaže sa družstvo žiakov nachádza na 3. mieste so stra-
tou 3 body na prvé FC Rybky.

Naše žiacke mužstvo stále trápi nedostatok hráčov. Viace-
ro zápasov odohrali v nekompletnom zložení. Z tohto pohľadu je
terajšie 3. miesto veľkým úspechom. 

Horný rad: Mgr. Marek Michalica, Ľubomír Adamec, Matej
Kopča, Viktor Smolinský, Jakub Poliak, Lukáš Malík, Dominik
Suchovský, František Orlík 
Dolný rad: Patrik Cigánek, Ján Osuský, Samuel Funtek, Dominik
Cigánek, Magdaléna Michalicová

Text: Mgr. Marek Michalica

Jurko Mihalovič, 2. ročník

Tomáško Orgoň, 1. ročník

Ninka Žišková, 2. ročník

Zber veľkoobjemového odpadu
Uskutoční sa na prelome mesiacov október/november podľa

počasia a termín zvozu bude včas vyhlásený miestnym rozhlasom.
Zberať sa bude: nábytok, biela technika, autobatérie, pneumatiky
a ďalší objemný odpad. Veľké kusy nábytku a sedačky treba
demontovať tak, aby bol maximálne využitý objem kontajnera.
Systém zvozu bude ako obvykle – odpad vyložíte pred domy.

Z prác detí ZŠ
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Narodil sa:

Lukáš Hrica

Blahoželáme novomanželom:

Eva Skovajsová – Andrej Konečník

Spoločenská kronika 

Blahoželáme jubilantom:

60 roční

Marta Adamcová
Štefánia Černá
Viola Hyžová
Ľudovít Vilem

65 roční

Eugen Nagy
Magdaléna Poláková

Lakšársky spravodajca - občasník obyvateľov obce Lakšárska Nová Ves
Vydáva obec Lakšárska Nová Ves. Šéfredaktorka: Júlia Lauková, redakčná rada: Oľga Procházková, Ružena Javorová, Milan Pokus, Dušan Cigánek, Ján Pechmann,
Marek Vandák, Viliam Selko. Za jazykovú a štylistickú stránku sú zodpovední autori jednotlivých príspevkov.  Náklad: 400 kusov. Grafická úprava a tlač: Durlak Seni-
ca. Noviny sú registrované Ministerstvom kultúry Slovenskej republiky pod r. č. EV 3199/09. Adresa redakcie: Obec Lakšárska Nová Ves, 908 76 Lakšárska Nová Ves,
OcÚ č. 90, Tel.: 034 6549817-9, Fax: 034 6549819, E-mail: laksar@stonline.sk.

80 roční
Ružena Sojáková
Mária Vicenová

85 roční

Anna Husárová

Opustili nás:

Anastázia Pavlíková (1924)
Alžbeta Martinkovičová (1949)

Program: 
14.00 
Svätá omša v Kostole sv. Vavrinca, celebruje  J.E. Mons.
Stanislav Zvolenský, bratislavský arcibiskup metropolita 
Na záver sv. omše posviacka obnoveného kostola a Krížovej
cesty
15.15
Pietny akt pri hroboch a náhrobkoch Šimona Klempu a Mons.
Františka Žáka

15.25 
Poklona pri pamätnej tabuli  na Kaplnke svätých Šimona a Júdu
15.45 
Slávnostná akadémia v kultúrnom dome
Starostlivosť o sakrálne pamiatky a duchovné hodnoty v obci
a RKC Farnosti Lakšárska Nová Ves - autorská výstava Vilia-
ma Selka, člena Fotoklubu RETINA v Senici
Prezentácia publikácie o Šimonovi Klempovi 

Obec a RKC farnosť Lakšárska Nová Ves
Vás pozývajú na spomienkovú slávnosť pri príležitosti 200. výročia narodenia osobnosti obce

Šimona Klempu v Lakšárskej Novej Vsi v sobotu 22. októbra 2011

Prípravu a realizáciu spomienkovej slávnosti  a výstavy fotografií finančne podporili

Majko Hittner, 2. ročník

Dominika Rozborová, 2. ročník

Z prác detí ZŠ
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